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Protokoll

Stadsdelsnämnden Skärholmens pensionärsråd.

Tidpunkt:

Onsdag 2023-05-17

Sammanträde klockan 13.00 -16.00.

Plats: Sammanträdesrum Prins Bertil, Måsholmstorget 20 i Skärholmen

Justering: Digitalt:

Christer Flink
Ordförande
2023-05-21

Göran Cederstrand
Justerare
2023-05-23

Närvarande:
Christer Flink SPF
Kenneth Strömberg SPF
Christin Lundqvist SPF
Gertie Unhagen Deiving SPF
Lennart Berg SPF
Åke Hultman PRO
Ulla-Britt Hartell PRO
Kerstin Krook PRO
Göran Cederstrand PRO

Övriga närvarande:
Anders Hallberg Exploateringskontoret strateg § 6a.
Therese Rosen Äldreförvaltningen strateg stadsövergripande äldre
§ 6a.
Christoffer Carlander Skärholmens sdf, medborgarservice och
stadsmiljö § 6a.
Christoffer Peyre, Skärholmspolisen, strategiskt stöd.§ 6b.
Anette Petersson Preventionssamordnare Skärholmens sdf § 6b.
Leo Westerblom /sekreterare Skärholmens sdf
Niina Ruuskanen /administratör Skärholmens sdf



Återbud:

Lars Malmqvist SPF

Dagordning

1 § Mötets öppnande formalia och godkännande av
dagordningen

Dagordningen godkänns med vissa tillägg.

2 § Val av justerare.

Ordföranden och vice ordföranden väljs som justerare av
protokollet.

3 § Information från förvaltningen

a) Information från avdelningschef
Punkten utgår.

4 § Föregående protokoll

Protokoll 4/2023, datum 2023-04-23.

Inga synpunkter.

5 § Föredragningslista till Skärholmens stadsdelsnämnds
sammanträde

Länk till kallelse till Stadsdelsnämndens kommande sammanträde
och ärenden har skickats ut till rådet i ett särskilt mej I. Rådet
diskuterar föredragningslistans:

Punkt 19. Kultur för äldre.

Rådet finner att tjänsteutlåtandet Kultur för äldre var en var en
allmän beskrivning om vad som pågår. Rådet lämnar inga
synpunkter på tjänsteutlåtandet.



6 § Särskilda frågor till detta sammanträde

a) Exploateringskontoret och Äldrenämnden ang behovet av
seniorbostäder (klockan 13-14)

Representanter från Exploateringskontoret och äldrenämnden deltar
vid dagens sammanträde för att lyssna in rådets synpunkter och föra
en diskussion om rådets syn på behoven av seniorbostäder i
stadsdelsnämndsområde. Vidare informerar de om hur de arbetar
med boendeplanen för äldre med prioritering av att informera om
seniorbostäder. Rådet ställer frågor och en dialog förs om behoven.
Rådet fick tidigare en remiss på boendeplanen 2024 med utblick för
2040 och har yttrat sig.

Äldreförvaltningen samordnar svar från stadsdelarna om
boendeplanen som blickar mot år 2040.
Planen utgår från en befolkningsprognos. Gruppen äldre ökar och
kräver nya boenden. Nu finns mer än 8000 platser för stadens
invånare. Huvudalternativet som man arbetar enligt bygger på att
omsorgskonsumtionen minskat. Anledningar till minskningen är
teknisk och medicinsk utveckling, att fler bor tillsammans med
mera.
Den nya politiska majoriteten har vill att fler kommunala boenden
ska införas. Många lägenheter är små. Få under 70 år bor i
seniorbostad.
Rådet frågar bland annat om det är vanligt att äldre kommer till
seniorbostäder efter att ha blivit ensamstående men uppgifter om att
det är så finns inte. Det finns lägenheter även för dem som är
sammanboende.
År 2040 behövs ett ökat antal boenden och byggandet behöver
fortsätta.
70 % av all mark i staden ägs av staden och staden har stor rådighet
att bygga. Kravet är att 300 markanvisningar ska tas fram årligen.

Nyproduktion är kostsamt. Frågan är vad som är betalningsviljan
hos äldre och om det kan det finnas önskemål om att fler
gemensamhetsbostäder byggs. Rådet finner att lägenhetshyran kan
bli dubbelt så hög för den som flyttar till en seniorbostad vilket gör
att man inte överväger att flytta.

I stadens budget för 2023 skall utredas behovet av seniorbostäder
för att se om ambitionerna ska höjas ytterligare och om staden på
sikt kan införa en seniorbostadsgaranti. Målet är att alla över 65 år



som vill ska kunna få en seniorbostad. Rådet ser positivt på denna
utredning och ställer gärna upp som bollplank.

Staden har en stor allmännytta. Kan mer göras där med
tillgänglighetsanpassning så är det alternativa vägar.
Rådet frågar om vad det betyder att stadens vilja är att alla äldre ska
ha möjlighet att efterfråga en seniorbostad. Therese Rosen tolkar det
som en ambition. Nyproduktion kostar så därför behöver staden
också se över boendet för de som bor i allmännyttan om man kan
ordna för de med behov av seniorboenden kan få ombyggnader i
bostaden och kan bo kvar.
Rådet frågar om vad det är för skillnad på vanliga bostäder och
seniorbostad. Svar lämnas om att skillnaden är exempelvis hur man
utformar fönster' så man kan se ut om man är rullstolsbunden eller
dörrar kan vara utformade utan trösklar. Seniorbostäder är byggda
efter specifika behov med förhöjd tillgänglighet. Staden och privata
uthyrare kan ha olika koncept för boendet till exempel hur man
utformar utemiljön.
Rådet ställer sig frågande om hur löser en normal pensionär frågan
om kostnaden med att betala för en 2 rumslägenheter på 14000
kronor. Svar på detta är att istället kan man behöva se över det
befintliga bostadsbeståndet.

Kan man blanda boenden för äldre med andra i ett bostadshus är en
fråga som behöver utredas. Till exempel kan vissa trappuppgångar
vara knutna till äldre. Rådet finner att detta kan vara intressant.

Rådet har reagerat på att frågan om att seniorbostäder finns rent
generellt inte med i byggplanerna för Fokus Skärholmen. Finns det
ingen marknad i Skärholmen? Svar lämnas om att möjligen är det så
att bostäder som byggdes på 1960 - 70 talet i Skärholmsområdet är
mer tillgängliga än lägenheter som byggts i andra områden tidigare
vilket minskat behovet av seniorbostäder.

Rådet finner att många äldre saknar trygghet och mjuk miljö att bo
i. Många flyttar närmare sina barn. Kostnaderna för boenden får inte
vara för höga.
För övrigt kan många i rådet tänka sig bo i ett kollektivt boende.

Problem i området är att de som inte är bilburna kan ha långt till
affärer som koncentrerar sig till bara en plats och att de som bor på
berget i Skärholmen har svårare att ta sig dit. Att spränga in mindre
matvaruaffärer i områdena kan vara en lösning och att man lägger
lägenheter på platsen där det finns kollektivt resande för boende och
annan service.



b) Preventivsamordnare och Polisen (klockan 14)

Till dagens sammanträde deltar representant för Skärholmspolisen
tillsammans med stadsdelsförvaltningens preventivsamordnare.
Mötet diskuterar frågor om tryggheten i stadsdelen.

Fråga om trafiken Vadgörpolisen åt den.

Svar mycket går till trygghetsskapande åtgärder i centrum, främst
skjutvapenvåld och organiserad brottslighet. Många kriminella kör
bil. Det vanliga trafikarbetet har polisen tyvärr små resurser till.
Man gör enskilda insatser utifrån vad invånare mejlat in till
funktionsbrevlåda

Fråga om hur övrig brottslighet ser ut.

Det har ökat explosionsartad med bedrägerier, ofta mot äldre.

Väntetiden hospolisen har varit långför att göra en anmälan.

Svar: Det går att ringa 1 I 414 och man kan mejla in anmälan.
Kommentar: väntetiden kan vara lång. Vid pågående brott ringer
man 112.

"Tipsa polisen" finns på polisens hemsida. Inkomna anmälningar
sänds då till kommunpolisen. Till exempel har värdefull
information lämnats till polisen via hemsidan. Polisen gör en
samlad bedömning av anmälningarna och har kunnat klara ut bland
annat vapenbrott.

Ordningsvakter har staden dragit nerpå med 75 %.

Svar till rådet blir att det troligen handlar om budget. Det har varit
ett bra komplement för polisen. SL har kvar sina ordningsvakter.
Alternativa pågående lösningar för att öka tryggheten är att bygga
om prång eller aktivera platsen. till exempel genom att ha möte på
torgen, aktiviteter som Lilla midsommar, Allsång i Bredäng, Olika
konserter.

Att otryggheten är större i Skärholmenjämfört med andra
stadsdelar, betyder det att Skärholmenfåttförstärkningar inom
polisen.

Svar: Största förstärkningen har skett till de särskilt utsatta
områdena. Skärholmen har fått en ökning.



Hur når vi målenför att minska känslan av otrygghet.

I Stadens trygghetsmätningar har Skärholmen visat att otryggheten i
området inte har ökat. Det kan vara att polisen arbetar förebyggande
tillsammans med stadsdelsförvaltningen och fastighetsägare.

Ar det möjligt att stoppa bedrägeribrotten?

Svar: Banker och företag har också ett ansvar så frågan måste också
ställas till dem. De flesta bedragarna finns i Sverige.

Stadsdelen har en samverkansöverenskommelse med polisen och
man gör en lägesbild varje år. Lägesbilden skickar Anette Petersson
till sekreteraren Leo som skickar vidare till rådet.

c) Redovisning av samarbetsanslaget.

SPF har lämnat in handlingar till förvaltningen men inte fått svar.
PRO återkommer om frågan.

d): Samarbete med KPR och val av rådets kontaktperson

Rådet diskuterar frågan om kontaktpersoner i rådet och en ledamot i
KPR är kontaktperson gentemot Skärholmens pensionärsråd. Hon
kommer att inbjudas till augustimötet.

e): Inbjudan till Samverkansmöte med Region Stockholm

Rådet utser representanter till Samverkansmöte den 1 juni, klockan
10-12.

§ 7 Inkommande information och skrivelser

Programblad maj 2023, Skärholmens aktivitetscenter +
Stödverksamhetens terminsblad vt 23. Mej lad till rådet 2023-04-21

Protokoll KPR 2023-04-18.

Trygghetsvandringar i maj i alla våra områden till pensionärsrådet
och rådet för funktionsvariation. Vidarebefordrad till rådet 2023-04-
25.



Inbjudan till Samverkansmöte med Region Stockholm

§ 8 Frågor till kommande sammanträde

a) Mötet diskutera frågan om att ha en Workshop med avdelning
Äldreomsorg-Andreas (8 juni) och om obesvarade frågor från
rådet tidigare i år om verksamhetsplanen.
b) PRO och SPF redovisning från samarbetsanslaget till nästa
sammanträde.

Balanslista:
Möte med MAS och MAR

- Trygghetspunkter (maj)
Brukarundersökningar

§ 9 Övriga frågor

a) Sammanträdestider för stadsdelsnämndens pensionärsråd 2023.
Om inget beslutas Klockslag 13.00 - 16.00 varav förmöte klockan
13.00 - 14.00.

Datum

8 juni Torsdao
24 auq Torsdaq
21 september Torsdaq
19 oktober Torsdaq
16 november Torsdaq
7 december Torsdaq

§ 10 Mötet avslutas

Ordförande tackar de närvarande för deltagande i sammanträdet
och riktar ett speciellt tack till avgående sekreterare och önskar
honom lycka till i sitt nya liv som pensionär och välkomnar honom
till att bli medlem i SPF och PRO.

,, Sekreterare ___......_
f-,.__p~ ~

Leo Westerblom


